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Vystudoval veterinární
medicínu v Paríži,
má doktorát z kožní
farmakologie a kos-
metologie. Venoval
se bezpecnosti
produktu ve vývojovém
a výzkumném oddelení
l"Oréal. Od roku 2003
je vedeckým reditelem
l"Oréal, divize Vichy.
V této pozici uvádí na
trh nové produkty,
jako je Uff Activ PRO,
Uposyne, Normaderm
Night nebo Neovadiol.
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L'Oréal, divize Vichy. Do..~'eska prijel predstavit novou
pýchu laboratorí, patent anou molekulu ProXylane

proti stárnutí kuže. Dokáží dnešní krémy to, co
slibují? Lécívrásky? Zpomalují stárnutí? A má smysl
investovat do drahých produktu? TEXT: MIRKA VOPAVOVÁ

i kosmetiky obcasríkají, že mezi
snými krémy a temi, které sevyrá-

ély pred 25 lety, není žádný rozdíl.
Ano, vím a nechápu to. Objevily se nové

produkty a prvky, které se dríve nepoužívaly,
protože jsme je neznali. Treba retinol, prí-
pravek vyhlazující vrásky. Pred 20 lety objek-
tivne neexistoval. Používaly se víceméne
výtažky z rostlin, o nichž se vedelo, že puso-
bí príznive na pokožku. Jenže tehdy jsme
netušili proc, takže jsme s aktivními látkami
nemohli pracovat. Dnes známe úcinné lát-
ky, máme testy, odstínili jsme placebo efekt.
Ne, neúcinnost není to, co by nás trápilo.
Sledujete práci konkurencních kosmetic-
kých laboratorí?

Nevím, co pripravují, ale verte mi, vedel
bych to moc rád! Asi se stejne jako my sna-
ží pochopit, jak lidská kuže funguje. Pred
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dvaceti lety jsme zkoumali, proc nekteré
produkty príznive pusobí na pokožku. Dnes
postupujeme z opacné strany. Ptáme se, co
jí chybí, a pak se jí to snažíme dodat. Zají-
má nás, proc padají vlasy. Proc se pokožka
mastí.

Jakéjsou nejvetší kosmetické problémy
soucasnosti?Existujenejaký zbrusu nový
civilizacní kosmetický problém?

Tvorba pupínku a akné ve vyším veku
- drív tomu lidé nevenovali pozornost, dnes
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od nás chtejí rešení. Životní prostredí plet
namáhá. Záleží na vzduchu, který dýcháme,
na jídle, které jíme, na ultrafialovém zárení.
Casto cestujeme, meníme podnebí.
Ríká se,že na krém existuje návyk a že je
tudíž dobré znacky krému menit, nebo do-
konce na casvysadit.

Samotného by me zajímalo, odkud tahle
teorie pochází. Snad takové informace pouští
do obehu mladší znacky, které se snaží nove
prosadit nebo prodat nové výrobky. Podle

www.onadnes.cz



J mých zkušeností je to presne naopak. Pokud
najdete krém, který vám vyhovuje, nemen-
te ho. Naopak, pokud se krém mení príliš
casto a pokožka si musí zvykat na stále nové
úcinné látky, nese to nelibe. To, co dnes plet
potrebuje, je spíše stabilita než další experi-
menty. Krém se má menit jen tehdy, když
pokožka zmení svoje požadavky, treba s ve-
kem. Ale ani to bych nedelal automaticky.
Na mnohakrémechje ale dokoncei na-
psanácíslovkaurcujícívek,od kdy krém
používat30+, 40 +, po menopauze...

Duležitejší než vek jsou symptomy. Ano,
v prubehu života se mení vlastnosti pokožky.
Ale každému jindy a jiným zpusobem. Ptejte
se, co vaší pokožce chybí, a to jí dodejte. Vel-
mi suchou plet nemusíte mít až v padesáti
letech, tu mužete mít už ve dvaceti.
Cosestane,kdyždvacetiletáplet zacne
používatkrém50+?Ženyto castodelají,
protožehledajíkrémy,nejvyššíhokalibru'.

Krémy pro ženy nad padesát let obsahují
úcinné látkypusobící na vrásky - napríklad
retino!. To je v podstate látka ,lécící vrásky'.
Jenže co se stane, když je vám dvacet a žádné
vrásky nemáte? Nic... Krém nepusobí. Je to,
jako byste si chtela vzít na nohu sádru, pres-
tože tu nohu nemáte zlomenou.

Naopak,kdyžsivezmunazdravounohu
sádru,budesemi chodithur.Jeto stejné
i s krémy?Mohoumi uškodit?

Záleží na složení produktu. Bude-li to
krém s lécivým úcinkem, napríklad krém
podporující syntézu kolagenu, pak se v nej-
lepším prípade nic nestane, v nejhorším
dojde k nejakému podráždení. Ale hlavne:
když vám je dvacet, používejte produkty,
které problému predcházejí, ne ty, které reší
následky. Nenoste sádru, ale delejte všechno
pro to, abyste si nezlomila nohu.
Codeládrahékrémydrahými?
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Samozrejme je to ve složení, každý ví, že
kaviár je dražší než brambory. Cenu navy-
šuje parfemace, vune krému, balení a distri-
buce. Nejzásadnejší položkou jsou aktivní
složky, ale ani ony vám úplne nezduvodní
cenu nejdražších krému. To, co je nejdraž-
ší, nemusí být nejlepší - a už vubec to není
nejlepší pro všechny. Koupi krému bych
prirovnal ke koupi kabátu. Pujdete-li ke Gu-
ccimu, máte jistotu, že bude módní, skvele
ušitý a z nejlepšího materiálu. Když si koupí-
te kabát v Tescu, urcite nebude ve všem nej,
ale možná stejne dobre jako ten od Gucciho
splní svuj úkol: nebude vám v nem v zime
zima. Znacka je záruka jakosti. Znacka je jis-
tota a pohodlí. U krému i u kabátu.
Predstavmesiteoretickydve testovací
skupiny:prvnímá k dispozicipríjemný,
vonavý,ale neúcinnýkrém.Druhádosta-
ne úcinnýkrém,kterýseale špatneroztírá
a nevoní.Kdobudespokojenejší?

Bohužel, príjemné dostane prednost
pred úcinným. Proto jsou u krému parfém
a textura krému tak duležité a taky tak dra-
hé. Výsledek se totiž dostaví nejdríve za
jeden až tri mesíce. A my potrebujeme,
aby lidé krém vydrželi používat pravidel-
ne. Vydrží jen tehdy, když to pro ne bude
príjemné.

- 'Kdyžve dvaceti
,- používáte krém

na vrásky, je to,
jako byste si vzala
sádru na nohu, ac ji
nemáte zlomenou
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Jakvypadánocnímurareditelekosmetic-
ké laboratore?

Bojím se, že budu mít v rukou skvelý
výrobek, ale nebudu schopen o jeho kvali-
tách presvedcit ostatní. Mluvit o nejakém
produktu vedy je težké: musíte mluvit zasve-
cene, ale musíte být pochopitelný. Musíte
být pochopitelný, ale nesmíte být triviální.
Coje nejcastejšíchybouspotrebitelu?

Delají chyby pri výberu krému, což je
pochopitelné, protože výber je težší a težší.
Proto zacínají být tak duležitá diagnostická
centra, kde vám poradí, jaký typ krému je pro
vaši plet nejlepší. Nejvetším hríchem soucas-
nosti je nedockavost. Chceme vše okamžite.
U krému prichází efekt až za nekolik týdnu,
jenže clovek se dívá do zrcadla denne. Je to,
jako když hubnete. Nevidíte každé deko,
zmenu poznáte, až když shodíte kilogramy.
Kamsekosmetikav prubehudesetilet
posunea najaké hranicenarazí?

Výzkum je bez hranic, ale narazíme na
limity právní. Docílíme-li u nekterých kos-
metických prípravku úcinnosti léku, a tomu
už nejsme daleko, pak by teoreticky mely
zacít podléhat pravidlum, kterými se rídí
léky. Krémy by mohly být tak úcinné, že by
musely být na predpis. Tím se vracím k vaší
první otázce: Neúcinnost krému nás netrápí.
Jednou by to mohlo být spíše naopak.
Kolegame nedávnožádalo radu,jak
vybrat manželcekrémk narozeninám.Co
bystemu poradil?

Proboha, doporucuji maximální opa-
trnost! Strezte se kupovat krém ,proti vrás-
kám' nebo krém ,na ochablou plet', vaše
dobrá vule by mohla zustat nepochopena,
nebo dokonce ztrestána! Co takový krém na
suchou pokožku do zimního pocasí? Ano,
to zní dobre... m

miroslava. vopavova@mfdnes.cz
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